

الثالث الثانوي العلمي

EMAR 2022

مواضيع المنهاج الحديث

إعداد وتنسيق الدرس

فراس جركس : ٠٥٠٣٥٣٠٠٥٠٩٤٠

<p>1). Write a composition in which you describe the job you want after graduation. (S.B 18)</p>	<p>١). أكتب موضوعاً تصف فيه العمل الذي ترغب به بعد التخرج. (كتاب الطالب ص ١٨)</p>
<p>A lot of people feel stressed or worried these days, so the need for professionals in this field is growing. My aim is to become a psychologist after I graduate. This profession makes me feel good because helping people is very rewarding. In addition, work hours are flexible and the pay is satisfying. On the other hand, there are some difficulties in this field such as studying for many years and dealing with angry patients. These matters need patience and skill in order not to become a hurdle in my career. I think it is a suitable job which meet my aspirations.</p>	<p>يشعر الكثير من الناس بالإجهاد والقلق أيامنا هذه، لذلك تزداد الحاجة للخبراء في هذا المجال. هدفي هو أن أصبح طبيباً نفسياً بعد التخرج. هذه المهنة تمنحني شعوراً جيداً لأن مساعدة الناس مرضية جداً. إضافة لذلك، ساعات العمل مرنة والأجر مجزي. في الناحية المقابلة، توجد بعض المصاعب في هذا المجال كالدراسة لسنوات طويلة والتعامل مع المرضى الغاضبين. هذه الأمور بحاجة للصبر والمهارة لكيلا تصبح عائقاً في عملي. أعتقد أنها مهنة مناسبة تلبي تطلعاتي.</p>
<p>2). An important decision that changed your life. (A.B 12)</p>	<p>٢). قرار هام غير حياتك. (كتاب النشاط ص ١٢)</p>
<p>My life has changed completely for the better when I decided to quit playing video games. I made this decision after I had got bad results in my exams last year. At first, I felt frustrated and desperate but I said to myself that this problem must come to an end. I promised myself not to waste studying time in order to play and I kept this promise. In the end, the results of my decision were satisfying and I became one of the best students in the class. I think that everyone should get rid of the bad habits in order to achieve success and be happy.</p>	<p>تغيرت حياتي كلياً للأفضل عندما قررت التوقف عن لعب ألعاب الفيديو. قمت باتخاذ هذا القرار بعد أن حصلت على نتائج سيئة بامتحاناتي العام الماضي. في البداية، شعرت بالكآبة والإحباط لكّتي قلت لنفسي أن هذه المشكلة يجب أن تنتهي. عاهدت نفسي ألا أضيع وقت الدراسة من أجل اللعب والتزمت بهذا الوعد. في النهاية، كانت نتائج قراري مرضية وأصبحت واحداً من أفضل الطلاب في الصف. أعتقد أن على كل شخص أن يتخلص من العادات السيئة لكي يحقق النجاح ويكون سعيداً.</p>
<p>3). A personal experience in which you failed but then you could achieve your target. (S.B 26)</p>	<p>٣). تجربة شخصية أخفقت فيها لكن لاحقاً تمكنت من تحقيق هدفك. (كتاب الطالب ص ٢٦)</p>
<p>Failure is a great master in life since it teaches us to correct our course. Two years ago I tried to achieve my dream, which was joining the local basketball team. The coach gave me a chance but I failed to convince him with my performance; he said that I was not fit to play as a professional. I did not feel frustrated because I believe in my potentials. So I started working to build my muscles and enhance my skills. I also watched a lot of matches to gain more experience. After a year of hard work, I tried again and impressed the coach by the progress I had made. I earned the position in the team because I deserved it.</p>	<p>الفشل معلّم عظيم في الحياة لأنه يرشدنا لتصحيح مسارنا. منذ عامين حاولت تحقيق حلمي، والذي كان الانضمام لفريق كرة السلة المحلي. منحني المدرب الفرصة لكنني أخفقت بإقناعه بأدائي؛ قال بأنني لست لائقاً للعب كمحترف. لم أشعر بالخيبة لأنني أوّمن بإمكانياتي. ولهذا بدأت بالعمل على بناء عضلاتي وتعزيز مهاراتي. وشاهدت أيضاً الكثير من المباريات لأكتسب المزيد من الخبرة. بعد عام من العمل الجاد، حاولت من جديد وأبهرت المدرب بالتقدم الذي كنت قد أحرزته. نلت المكان في الفريق لأنني كنت جديراً به.</p>

<p>4). <i>Someone who has influenced you to be the best version. (A.B 20)</i></p>	<p>٤). شخص أثر بك لتصبح نسخة أفضل. (كتاب النشاط ص ٢٠)</p>
<p>Having someone to encourage, motivate, and cheer you on can make all the differences in your success. In every way, my father was the biggest influence on my life. He is not perfect. No man is! He is a man of great fairness and honesty, and he taught me from birth how to be honest, useful, generous and eager to help others. He also showed me how to work hard and aspire for success. He encouraged me to love my country and to do my best in order to serve my community. I really hope to become someone influential like him in the future.</p>	<p>إن وجود شخص يقوم بتشجيعك وتحفيزك ورفع معنوياتك يمكنه إحداث كل الفوارق بنجاحك. في كل طريق، كان والدي هو التأثير الأكبر على حياتي. إنه ليس مثالياً. لا يوجد إنسان كذلك! إنه رجل ذو عدل وأمانة عظيمين، ولقد علمني منذ ولادتي كيف أكون نزيهاً ونافعاً وكريماً ومتلهفاً لمساعدة الآخرين. هو أيضاً يتن لي كيف أعمل بجد وأطمح للنجاح. وقام بتشجيعي لأحب بلدي ولأبذل جهدي من أجل خدمة مجتمعي. أنا حقاً أتمنى أن أصبح شخصاً مؤثراً مثله في المستقبل.</p>
<p>5). <i>Write a composition about the healthcare in Syria nowadays. (S.B 38)</i></p>	<p>٥). أكتب موضوعاً عن الرعاية الصحية في سوريا حالياً. (كتاب الطالب ص ٣٨)</p>
<p>Healthcare is one of the priorities that the government always focus on in Syria. Health officials have been developing health services year after year. First, they have built a lot of public hospitals and health centres across the country. Second, doctors and nurses are trained at these hospitals on a regular basis. This training gives them experience to be able to help patients. Third, and most of all, healthcare is still free at all public health facilities. To conclude, I think the development process in this field will continue in Syria.</p>	<p>الرعاية الصحية هي إحدى الأولويات التي تركز عليها الحكومة بشكل دائم في سوريا. حيث كان المسؤولون عن الصحة يطورون الخدمات الصحية عاماً بعد عام. أولاً، قاموا ببناء الكثير من المشافي العامة والمراكز الصحية بأنحاء البلاد. ثانياً، يتم تدريب الأطباء والممرضات في هذه المشافي على أساس دائم. هذا التدريب يمنحهم الخبرة ليكونوا قادرين على مساعدة المرضى. ثالثاً، والأهم، لا تزال الرعاية الصحية مجانية في كل المرافق الصحية العامة. في الختام، اعتقد أن عملية التطوير في هذا المجال ستبقى مستمرة في سوريا.</p>
<p>6). <i>One of the recent medical inventions that has a great impact on medicine nowadays. (A.B 30)</i></p>	<p>٦). أحد الاختراعات الطبية الحديثة والذي يمتلك تأثيراً هاماً على الطب حالياً. (كتاب النشاط ص ٣٠)</p>
<p>Medical technology has come a long way since the invention of eyeglasses and other simple devices. The use of 3D printing in the medical industry has been improved and enhanced over decades. This technology allows medical professionals to provide patients with a new form of treatment in different ways. 3D printing is used for creating patient-specific replicas of bones, organs and blood vessels. This improves patients' comfort level and allows them to return to their normal activities. It is certain that technology will never cease to amaze us in ways we have yet to imagine.</p>	<p>قطعت التكنولوجيا الطبية شوطاً طويلاً منذ اختراع النظارات والأجهزة البسيطة الأخرى. استخدام الطباعة ثلاثية الأبعاد في الصناعات الطبية تم تطويره وتحسينه عبر عقود من الزمن. هذه التقنية تسمح للأخصائيين الطبيين بتزويد المرضى بشكل جديد من العلاج بطرق مختلفة. يتم استخدام الطباعة ثلاثية الأبعاد من أجل إنتاج نسخ طبق الأصل خاصة بالمريض عن العظام والأعضاء والأوعية الدموية. هذا الأمر يحسن مستوى راحة المرضى ويسمح لهم بالعودة إلى نشاطاتهم الطبيعية. من المؤكد أن التكنولوجيا لن تتوقف عن إدهالنا بطرق لم نتخيلها بعد.</p>

<p>7). <i>Write about the role of engineering in the modern world. (S.B 48)</i></p>	<p>٧). أكتب عن دور الهندسة في العالم الحديث. (كتاب الطالب ص ٤٨)</p>
<p>Throughout history, engineers have made wonders to solve problems and improve people's lives. Nowadays, their role is essential in all aspects of our modern world. First, they are responsible for designing and building bridges, dams, airports, skyscrapers and other vital structures. Second, computer engineers are the experts who develop and update computers and their applications. Third, medical engineers are working ceaselessly to design and improve the tools and devices that help to save people's lives. In conclusion, we cannot imagine life without the amazing touch of these great people.</p>	<p>عبر التاريخ، قام المهندسون بصناعة العجائب لحل المشاكل وتحسين حياة الناس. في أيامنا هذه، دورهم أساسي في كل جوانب عالمنا الحديث. أولاً، هم المسؤولون عن تصميم وبناء الجسور والسدود والمطارات وناطحات السحب والأبنية الحيوية الأخرى. ثانياً، مهندسو الحواسيب هم الخبراء الذين يقومون بتطوير وتحديث الحواسيب وتطبيقاتها. ثالثاً، يعمل المهندسون الطبيون بلا توقف لتصميم وتحسين الأدوات والأجهزة التي تساعد بإنقاذ أرواح الناس. في الختام، لا يمكننا تصور الحياة من دون اللمسة المذهلة لهؤلاء الأشخاص العظماء.</p>
<p>8). <i>Write a description of a recent engineering project. (A.B 38)</i></p>	<p>٨). أكتب وصفاً لمشروع هندسي حديث العهد. (كتاب النشاط ص ٣٨)</p>
<p>Mankind has been using its intelligence to design things that solve life's problems for centuries. The English Channel Tunnel, which links The UK and France, is one of the greatest engineering projects ever. This project, which was opened in 1994, has the longest undersea portion of any tunnel in the world, at 38 kilometres. The tunnel is designed to carry passengers and goods trains and a shuttle for carrying cars, making it the largest transport system of its kind in the entire world. Such projects show how engineering and technology are essential in our life.</p>	<p>كانت البشرية تستخدم ذكائها لتصميم الأشياء التي تحل مشاكل الحياة منذ قرون. نفق القنال الإنكليزي، الذي يربط بين المملكة المتحدة وفرنسا، هو أحد أعظم المشاريع الهندسية على الإطلاق. هذا المشروع، الذي تم افتتاحه عام ١٩٩٤، يمتلك أطول قسم تحت البحر من أي نفق آخر في العالم، بطول ٣٨ كلم. هذا النفق مصمم لنقل قطارات المسافرين والبضائع إضافةً لمكوك لنقل السيارات، مما يجعله أكبر نظام للنقل من نوعه في العالم بكامله. تظهر هكذا مشاريع مدى أهمية الهندسة والتكنولوجيا في حياتنا.</p>
<p>9). <i>Write about a person's rights and duties in society. (S.B 60)</i> <i>-Write about what it takes to be a good citizen in your community. (S.B 98)</i></p>	<p>٩). أكتب حول حقوق وواجبات الفرد في المجتمع. (كتاب الطالب ص ٦٠) - أكتب حول ما يتطلب الأمر لتكون مواطناً جيداً في مجتمعك. (كتاب الطالب ص ٩٨)</p>
<p>Laws are made to organize people's lives and to determine their rights and duties. Citizens' rights include the right to education, the right to work, the right to vote in elections, the right to participate in the social and political life, etc. On the other hand, there are some responsibilities that people must not ignore such as the duty to protect public property, the duty to be patriot towards their country, the duty to pay taxes, etc. In the end, people should be aware of their rights and duties because they play an important part in the development of the nation.</p>	<p>يتم وضع القوانين لتنظيم حياة الناس وتحديد حقوقهم وواجباتهم. تتضمن حقوق المواطنين حق التعليم وحق العمل وحق التصويت في الانتخابات وحق المشاركة في الحياة الاجتماعية والسياسية، إلخ. في الناحية المقابلة، هنالك بعض المسؤوليات التي لا يمكن للناس تجاهلها مثل واجب حماية الممتلكات العامة وواجب الشعور بالوطنية تجاه بلادهم وواجب تسديد الضرائب، إلخ. بالنهاية يجب على الناس أن يكونوا مدركين لحقوقهم وواجباتهم لأنها تلعب دوراً هاماً في تطور الأمة.</p>

<p>10). Give some pieces of advice for people who are going to start a new job. (A.B 41)</p>	<p>١٠). قَدِّم بعض النصائح للأشخاص الذين سيبدأون عملاً جديداً. (كتاب النشاط ص ٤١)</p>
<p>When you start a new job and want to be successful, you should follow this advice. The golden rule is to work hard. You have to get to work on time and leave on time. Ask your colleagues for help if you aren't sure about something and help them if you can. You should do your job without delay and not ask your colleagues to do it for you. You ought to organise your time and you shouldn't waste work time. If you do all this, I'm sure you'll be successful.</p>	<p>عندما تبدأ عملاً جديداً وتريد أن تكون ناجحاً عليك إتباع النصائح التالية. القاعدة الذهبية هي العمل بجد. عليك أن تصل إلى العمل وتغادر في الوقت المحدد. اطلب المساعدة من زملائك إن لم تكن متأكداً من شيء ما وساعدهم إذا استطعت. عليك القيام بعملك دون تأجيل وألا تطلب من زملائك القيام به بدلاً منك. عليك أن تنظّم وقتك ولا تهدر وقت العمل. إذا قمت بفعل كل هذا، أنا متأكد أنك ستكون ناجحاً.</p>
<p>11). Write about students' rights and duties at school. (S.B 66)</p>	<p>١١). أكتب عن حقوق وواجبات الطلاب في المدرسة. (كتاب الطالب ص ٦٦)</p>
<p>Students must have the suitable conditions to develop themselves within the educational institution. They have some rights that are accompanied with duties. First, they have the right to a safe environment, but they have to follow safety rules. Second, they have the right to express their opinions, but they have to respect the opinions of others. Third, they have the right to good education, but they must do their best. Finally, they have the right to use school books and equipment, but they have to take care of them. I think that all students must be aware of their rights and duties to keep the healthy educational environment.</p>	<p>يجب أن تتوفر للطلاب الظروف المناسبة ليطوروا أنفسهم ضمن المؤسسة التعليمية. حيث لديهم بعض الحقوق التي تترافق مع الواجبات. أولاً، لديهم الحق ببيئة آمنة لكن يجب عليهم إتباع قواعد السلامة. ثانياً، لديهم الحق بالتعبير عن آرائهم لكن يجب عليهم احترام آراء الآخرين. ثالثاً، لديهم الحق بالحصول على تعليم جيد لكن يجب عليهم أن يبذلوا جهدهم. أخيراً، لديهم الحق باستخدام كتب ومعدات المدرسة لكن يجب عليهم المحافظة عليها. أعتقد أن على جميع الطلاب أن يكونوا مدركين لحقوقهم وواجباتهم للحفاظ على البيئة التعليمية الصحية.</p>
<p>12). Write about the government efforts in Syria to improve education at schools. (A.B 49)</p>	<p>١٢). أكتب عن الجهود الحكومية في سوريا لتحسين التعليم في المدارس. (كتاب النشاط ص ٤٩)</p>
<p>Education in Syria receives the necessary attention and care by the Syrian state. The Syrian constitution guarantees the right to education for every citizen. It is compulsory and free at the basic education stage, and free but not compulsory at the secondary stage. The government in Syria make continuous and endless efforts to improve the quality of education through building new schools, adopting modern methods in teaching and training teachers. No matters what happens, good and meaningful education will stay one of the top priorities in Syria.</p>	<p>يحظى التعليم في سوريا بالاهتمام والرعاية اللازمة من قبل الدولة السورية. حيث يكفل الدستور السوري حق التعليم لكل مواطن. وهو إلزامي ومجاني في مرحلة التعليم الأساسي، ومجاني لكن غير إلزامي في المرحلة الثانوية. تبذل الحكومة في سوريا جهوداً مستمرة ودائمة لتحسين نوعية التعليم من خلال بناء المدارس الجديدة وتبني الطرائق الحديثة بالتعليم وتدريب المعلمين. بغض النظر عما يحدث، سيبقى التعليم الجيد والهادف أحد الأولويات القصوى في سوريا.</p>

<p>13). <i>Write a paragraph about environmental health. (S.B 75)</i></p>	<p>١٣). أكتب موضوعاً عن الصحة البيئية. (كتاب الطالب ص ٧٥)</p>
<p>Environmental health refers to the relationship between people and their environment. This field works to reduce pollution in the air, water, soil and food to protect people and provide them with healthier environments. Over the past years, we have seen the damage that pathogens, such as Coronavirus, can cause. So, environmental health awareness can prevent such disease outbreaks. Studies also show that improvements in environmental quality can enhance quality and length of life. To conclude, there should be laws that reduce pollution and limit global warming in order to have a healthier environment.</p>	<p>تشير الصحة البيئية إلى العلاقة بين الأشخاص وبيئتهم. ويعمل هذا المجال لتقليل التلوث في الهواء والماء والتربة والغذاء لحماية الناس وتوفير بيئات صحية أكثر لهم. على مدى السنوات الماضية، شاهدنا الضرر الذي يمكن للمسببات المرضية، مثل فيروس كورونا، إحداثه. وبالتالي يمكن للتوعية الصحية البيئية منع تفشي هكذا أمراض. تُظهر الدراسات أيضاً أنه يمكن لتحسينات الجودة البيئية أن تزيد من جودة ومدة حياتنا. في الختام، يجب أن يكون هناك قوانين تقلل من التلوث وتحد من الاحتباس الحراري من أجل الحصول على بيئة صحية أكثر.</p>
<p>14). <i>What can help you prepare for a career as a nurse? (A.B 64)</i></p>	<p>١٤). ما الذي يمكن أن يساعدك بالتحضير لمسيرة مهنية كمرمض؟ (كتاب النشاط ص ٦٤)</p>
<p>Careers in nursing receive high levels of respect in our society. To succeed in this field, you must develop compassion and patience to help all types of patients in difficult situations. Earning a nursing degree is the first step for becoming a nurse. Then, nurses must complete supervised training where they provide patient care in hospital departments under the supervision of a preceptor. After that, they can specialize in different nursing careers like emergency nursing, pediatrics, etc. Finally, they become ready to offer help for people in need at hospitals and clinics.</p>	<p>تحظى الاختصاصات المهنية في مجال التمريض بأعلى درجات الاحترام في مجتمعنا. ولكي تنجح في هذا المجال، يجب أن تظهر التعاطف والصبر لمساعدة كل فئات المرضى بالحالات الصعبة. نيل شهادة التمريض هي الخطوة الأولى لتصبح ممرض. ثم يجب على الممرضين إتمام تدريب تحت المراقبة حيث يقومون بتقديم الرعاية للمرضى في أقسام المشفى تحت إشراف المدرب. وبعد ذلك يمكنهم أن يختصوا بمجالات التمريض المختلفة كالتمريض الإسعافي وتمريض الأطفال. أخيراً يصبحون مستعدين لتقديم المساعدة للأشخاص الذين يحتاجونها في المشافي والعيادات.</p>
<p>15). <i>Many people look for medical advice on the internet before they visit their doctor. Do you think this is a good idea? (S.B 82)</i></p>	<p>١٥). يبحث الكثير من الأشخاص عن نصائح طبية على الانترنت قبل زيارة طبيبهم. هل تعتقد أنها فكرة جيدة؟ (كتاب الطالب ص ٨٢)</p>
<p>People need to be extremely careful when using the Internet for medical advice. Most website on the Internet provide inaccurate information since they are mostly personal blogs and the bloggers who offer the health information might not be qualified. People must avoid personal blogs; as incorrect information is worse than no information at all. Also, following the advice taken from the Internet before asking a doctor can make the problem worse and more difficult to treat. I think that medical advice should only be taken from doctors.</p>	<p>يجب على الناس أن يكونوا بأقصى درجات الحذر عند استخدام الانترنت من أجل الحصول على النصائح الطبية. حيث أن معظم المواقع على الانترنت تقوم بتزويد معلومات غير دقيقة لكون أغلبها مدونات شخصية وقد لا يكون المدونون الذين يقدمون المعلومات الصحية مؤهلين لذلك. يجب على الناس تجنب المدونات الشخصية لأن المعلومات الخاطئة أسوأ من عدم وجود معلومات على الإطلاق. إضافة لذلك، يمكن لاتباع النصائح المأخوذة عن الانترنت قبل استشارة الطبيب أن يجعل من المشكلة أسوأ وأكثر صعوبة للعلاج. أعتقد أنه يجب أخذ النصائح الطبية فقط من أطباء مخولين.</p>

<p>16). Write a paragraph about the effects of the food on our brains and bodies. (A.B 70)</p>	<p>١٦). أكتب موضوعاً عن تأثيرات الطعام على الدماغ والجسم. (كتاب النشاط ص ٧٠)</p>
<p>What we eat can affect how healthy we are and how long we live. A healthy diet with the proper amounts of nutrients should be eaten regularly to keep our cells and organs healthy. Our brains function best when we eat high quality foods that contain fatty acids, antioxidants, vitamins and minerals. On the other hand, eating junk food, fats and sugars can cause negative effects and lead to brain disorders like depression or insomnia. You should pay close attention to what you eat to keep your brain happy.</p>	<p>يمكن للأشياء التي نتناولها أن تؤثر بمدى صحتنا وبطول مدة حياتنا. إن النظام الغذائي الصحي الذي يحتوي كميات مناسبة من العناصر الغذائية يجب دوماً تناوله وذلك للحفاظ على الخلايا والأعضاء بصحة جيدة. تعمل أدمغتنا بشكل أفضل عند تناول أنواع الغذاء عالية الجودة التي تحتوي الأحماض الدهنية ومضادات الأكسدة والفيتامينات والمعادن. من ناحية أخرى، يمكن لتناول الوجبات السريعة والدهون والسكريات أن يؤثر سلباً ويؤدي إلى اضطرابات دماغية كالإكتئاب والأرق. يجب عليكم الانتباه جيداً لما تتناولونه للحفاظ على سعادة الدماغ.</p>
<p>17). Write about the women's role in the Syrian society. (A.B 73)</p>	<p>١٧). أكتب عن دور النساء بالمجتمع السوري. (كتاب النشاط ص ٧٣)</p>
<p>Women have always had a vital role in the Syrian society. They are regarded the bond that keeps the family together and the first teacher for the children. In addition, women occupy many positions in the Syrian society such as ministers, ambassadors, professors, doctors and many other fields. Furthermore, there have always been prominent female figures in sport, art and music in Syria who have represented their country and made it proud. To sum up, In Syria we believe that women are no less than men in building societies and civilizations.</p>	<p>لطالما كان للنساء دور أساسي بالمجتمع السوري. ويتم اعتبارهن الصلة التي تحافظ على تماسك العائلة وهن أولى المعلمات للأطفال. إضافةً لذلك، تشغل النساء عدّة مناصب في المجتمع السوري فمنهنّ الوزيرات والسفيرات وأساتذة الجامعات والطبيبات ومجالات أخرى عديدة. علاوةً على ذلك، لطالما كان هناك شخصيات نسائية بارزة بالرياضة والفن والموسيقا في سوريا واللواتي قمن بتمثيل بلدهنّ وجعله فخوراً. ختاماً، نحن نؤمن في سوريا أن النساء لسن أقلّ من الرجال ببناء المجتمعات والحضارات.</p>
<p>18). Write about "The importance of law in people's lives". (A.B 79)</p>	<p>١٨). أكتب عن أهمية القانون بحياة الناس. (كتاب النشاط ص ٧٩)</p>
<p>Law is a set of rules that govern all individuals and determines their rights and duties. Respecting and obeying these rules are the corner stone for building societies and civilizations. Parents should collaborate with schools to raise the awareness of children about their rights and duties, and the importance of being good citizens who obey the law and serve their home country. Moreover, the officials should be strict when punishing the people who break the law to urge others to respect it. In conclusion, if you love your country, you must obey its laws.</p>	<p>القانون هو مجموعة من الضوابط التي تحكم جميع الأفراد وتحدّد حقوقهم وواجباتهم. إن احترام هذه الضوابط والالتزام بها هو حجر الأساس لبناء المجتمعات والحضارات. حيث يجب على الأهالي التعاون مع المدارس لزيادة وعي الأولاد بخصوص حقوقهم وواجباتهم، وأهمية أن يكونوا مواطنين صالحين يلتزمون بالقانون ويخدمون بلادهم. فضلاً عن ذلك، يجب على المسؤولين أن يكونوا صارمين عند معاقبة الأشخاص الذين يخالفون القانون لحثّ الآخرين على احترامه. في الختام، إذا كنت تحب بلدك يجب أن تلتزم بقوانينه.</p>

<p>19). Write a paragraph to help visitors be culturally aware of your country. (A.B 87)</p>	<p>١٩). أكتب موضوعاً لمساعدة الزوار ليكونوا واعين من الناحية الثقافية بخصوص بلدك. (كتاب النشاط ص ٨٧)</p>
<p>Visiting Syria is an exciting experience for tourists. The people in my country are always welcoming and they love guests. When you come to Syria, keep in mind that the locals prefer shaking hands while greeting, and they will appreciate it when you smile in their faces and address them with kind words. Also, they feel proud when you share their homemade food with them and like it. One more thing to mention, you should know that Syrian people are civilized and open-minded unlike the image exported about them by the drama, especially "Bab Alharah". Enjoy your visit to our beautiful country.</p>	<p>زيارة سوريا تجربة مشوقة للسياح. الناس في بلدي يرحّبون دائماً بالضيوف ويحبّونهم. عندما تقوم بالقدوم إلى سوريا، أبقى في ذهنك أن سكانها يفضّلون المصافحة باليد عند السلام وبأنهم سيقدّرون الأمر عندما تبتسم بوجوههم وتخاطبهم بكلمات لطيفة. أضف لذلك بأنهم يشعرون بالفخر عندما تتشارك معهم طعامهم المطبوخ بالمنزل وتبدي إعجابك به. أمر إضافي يستحقّ الذكر بعد، يجب أن تعرف أن السوريين متحضّرون ومتحرّزون خلافاً للصورة التي تمّ تصديرها عنهم بواسطة الدراما وخصوصاً "باب الحارة". استمتع بزيارتك لبلدنا الجميل.</p>
<p>20). Write a reply to an email about visiting China and the Chinese customs. (S.B 108)</p>	<p>٢٠). أكتب رداً على رسالة إلكترونية بخصوص زيارة الصين والتقاليد الصينية. (كتاب الطالب ص ١٠٨)</p>
<p>Dear Mr. Milton Having you in China would be a great pleasure. I advise you to consider learning Mandarin "Chinese language" and use it while talking to your host. You should also keep in mind that eating noisily with your mouth opened can be viewed as demonstrating enjoyment of the food here. And don't forget to leave some food on your plate to show your host that they offered you enough. Speaking about gifts, you had better avoid presenting clocks and sandals as they are linked to death in Chinese culture. I wish you a safe journey</p>	<p>عزيزي السيد ميلتون وجودك في الصين سيكون من دواعي سروري. أنصحك بالتفكير في تعلم لغة الماندرين الصينية واستخدامها أثناء التحدث إلى مضيفك. يجب أيضاً أن تضع في اعتبارك أن تناول الطعام بصخب وفمك مفتوح يمكن اعتباره دليلاً على الاستمتاع بالطعام هنا. ولا تنس أن تترك بعض الطعام على طبقك لتظهر لمضيفك أنه قدم لك ما يكفي. بالحديث عن الهدايا، من الأفضل لك تجنّب تقديم الساعات والصنادل لأنها مرتبطة بالموت في الثقافة الصينية. أتمنى لك رحلة آمنة</p>
<p>21). Write about the role of robots to enhance human healthcare in the future. (A.B 95)</p>	<p>٢١). أكتب عن دور الروبوتات بتحسين الرعاية الصحية بالمستقبل. (كتاب النشاط ص ٩٥)</p>
<p>In the seventy years since robots have come into existence, their impact on humanity has been great, especially in the field of medicine. Robots today have a variety of uses in healthcare and these uses continue to develop rapidly in surgery and other areas of medicine. I can imagine that robots will be increasingly used in surgery allowing surgeons to be more precise. Also, robots will take care of patients and provide treatments during night shifts or in remote areas. From my point of view, the robot will be an essential assistant to doctors and will help enhance healthcare to a great extent.</p>	<p>في السبعين عاماً التي مرّت منذ ظهور الروبوتات، كان تأثيرها على البشرية كبيراً، لا سيّما في مجال الطب. تتمتع الروبوتات اليوم بمجموعة متنوعة من الاستخدامات في مجال الرعاية الصحية وتستمر هذه الاستخدامات في التطوّر بسرعة في الجراحة ومجالات الطب الأخرى. أستطيع أن أتخيّل أن الروبوتات سيتم استخدامها بشكل متزايد في الجراحة مما يتيح للجراحين أن يكونوا أكثر دقة. أيضاً، ستعتني الروبوتات بالمرضى وتقدّم العلاج أثناء النوبات الليلية أو في المناطق النائية. من وجهة نظري، سيكون الروبوت مساعداً أساسياً للأطباء وسيساعد في تعزيز الرعاية الصحية إلى حدّ كبير.</p>

<p>22). <i>Different uses of artificial intelligence in our modern life. (S.B 117)</i></p>	<p>٢٢). الاستخدامات المختلفة للذكاء الصناعي في حياتنا الحديثة. (كتاب الطالب ص ١١٧)</p>
<p>Artificial intelligence has changed our world and made our life more comfortable and interesting. It is being used in hundreds of ways all around us. For example, it is used in autonomous cars so that they can learn to adapt to traffic patterns, signs, and more. In Addition, online shopping systems utilize it to learn about your preferences and predict what you want. Furthermore, AI is playing a major role in healthcare technology as new tools to diagnose, monitor patients, and more are being used. To sum up, AI is transforming the way the world runs and will continue to do so as time marches on.</p>	<p>لقد غير الذكاء الاصطناعي عالمنا وجعل حياتنا أكثر راحة وإثارة. حيث يتم استخدامه بمئات الطرق في كل مكان حولنا. على سبيل المثال، يتم استخدامه في السيارات ذاتية القيادة حتى تتمكن من تعلم التكيف مع أنماط حركة المرور والإشارات وغير ذلك. بالإضافة إلى ذلك، تستخدمه أنظمة التسويق عبر الإنترنت للتعرف على تفضيلاتك والتنبؤ بما تريد. علاوة على ذلك، يلعب الذكاء الاصطناعي دوراً رئيسياً في تكنولوجيا الرعاية الصحية حيث يتم استخدام أدوات جديدة لتشخيص ومراقبة المرضى والمزيد. باختصار، يعمل الذكاء الاصطناعي على تغيير الطريقة التي يسير بها العالم وسيستمر بالقيام بذلك مع مرور الوقت.</p>
<p>23). <i>Write arguments for or against e-learning at school. (A.B 103)</i></p>	<p>٢٣). أكتب حججاً لصالح أو ضد التعليم الإلكتروني في المدارس. (كتاب النشاط ص ١٠٣)</p>
<p>Today e-learning has emerged as an essential resource for students all over the world. Online teaching offer teachers an efficient way to deliver lessons to students through images, videos and audios. Another advantage is that it allows students to attend classes from any location of their choice. On the other hand, focusing on the screen for long can cause medical problems like poor vision. In addition to that, e-learning can result in a sense of isolation for students because of the minimal physical interaction. To sum up, schools must find a balance between e-learning and traditional learning to ensure the quality of the outcome.</p>	<p>برز التعلم الإلكتروني اليوم كمورد أساسي للطلاب في جميع أنحاء العالم. حيث يوفر التدريس عبر الإنترنت للمعلمين طريقة فعالة لتقديم الدروس للطلاب من خلال الصور ومقاطع الفيديو والتسجيلات الصوتية. إحدى ميزاته الأخرى هي أنه يسمح للطلاب بحضور الدروس من أي مكان يختارونه. من ناحية أخرى، فإن التركيز على الشاشة لفترة طويلة يمكن أن يسبب مشاكل صحية مثل ضعف الرؤية. بالإضافة إلى ذلك، يمكن أن يؤدي التعلم الإلكتروني إلى شعور الطلاب بالعزلة بسبب الحد الأدنى من التفاعل الجسدي. باختصار، يجب على المدارس إيجاد توازن بين التعلم الإلكتروني والتعلم التقليدي لضمان جودة النتائج.</p>
<p>24). <i>Using the Internet in learning, and video chat with students from other countries. (S.B 124)</i></p>	<p>٢٤). استخدام الإنترنت للتعلم، والدرشات المرئية مع طلاب من البلدان الأخرى. (كتاب الطالب ص ١٢٤)</p>
<p>No matter which program you choose, however, you must consider how video chat enhances the online learning experience. Engaging in video chats with students from other countries allows you to improve your foreign language skills. Also, you could become more aware of others cultures and get to know to the different teaching and learning methods that are being used in other countries. Add to that, students from all over the world can use video conferencing to collaborate on a group project. I think this unique technique can help students better comprehend different cultural approaches.</p>	<p>بغض النظر عن البرنامج الذي تختاره، يجب أن تأخذ بحسبانك كيفية تعزيز الدردشة المرئية لتجربة التعلم عبر الإنترنت. حيث تتيح لك المشاركة في محادثات الفيديو مع طلاب من دول أخرى تحسين مهاراتك في اللغة الأجنبية. أيضاً، يمكنك أن تصبح أكثر وعياً بثقافات الآخرين والتعرف على طرق التدريس والتعلم المختلفة المستخدمة في البلدان الأخرى. أضف إلى ذلك، يمكن للطلاب من جميع أنحاء العالم استخدام مؤتمرات الفيديو للتعاون في مشروع جماعي. أعتقد أن هذه التقنية الفريدة يمكن أن تساعد الطلاب على فهم التوجهات الثقافية المختلفة بشكل أفضل.</p>